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PROTOKÓŁ  Nr XXXIII/18 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 30 stycznia 2018 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 14 radnych (nieobecna 

radna Małgorzata Sikora).  

  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1330  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz  gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny   UM. 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Zdzisław Czarnecki – p.o. dyrektor ZUKiO w Bobolicach, 

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Pan Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Pan Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Pan Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

• Pan Tomasz Uciński – Prezes PGK Koszalin, 

• Pani Kazimierczak Joanna – PKG Sp z. o .o Koszalin,   

• Pan Jerzy Harłacz – Przewodniczący Zarządu Inspektoratu Towarzystwa Ochrony Zwierząt 

„Animals” w Białogardzie,  

• Pani Iwona Kot – Chmielewska – referent ds. oświaty. 
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Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas, 

który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 28.12.2017 r.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Sprawozdanie z realizacji zadań w zakresie gospodarki odpadami komunalnymi.  

5. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2018 rok; 

2) określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu spłaty 

oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny 

przypadający Gminie Bobolice i jej jednostkom organizacyjnym, a także wskazania organów 

do tego uprawnionych;  

3) zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Kurowie gm. Bobolice;   

4) zmiany Uchwały Nr XXXII/279/17 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 28 grudnia 2017 

r. w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m3 usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu gminy Bobolice;    

5)  planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2018.   

6. Trybuna sołecka. 

7. Trybuna obywatelska. 

8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

9. Zakończenie obrad. 

 

Wiceburmistrz Grażyna Wiater poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie  udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Zachodniopomorskiemu na realizację 

zadania: „Budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 171, ulica Mickiewicza  

w Bobolicach”. Wiceburmistrz poinformowała, że projekt uchwały został dołączony do 

materiałów przesłanych radnym.  

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

Radna Zofia Kęcel poprosiła o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały  

nr 3 w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Kurowie gm. Bobolice, w związku  

z tym, iż do Biura Rady Miejskiej wpłynęło pismo mieszkańców sołectwa Kurowo dotyczące 

sprzeciwu zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Kurowie. Komisja uznała, że należy 
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zapoznać się szerzej z opinią mieszkańców i rodziców dzieci uczęszczających do szkoły  

w Kurowie.  

Radna Zofia Kęcel złożyła pisemny wniosek o wycofanie projektu uchwały z porządku obrad – 

załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Wiceburmistrz Grażynie Wiater. Wiceburmistrz 

powiedziała, że zaprezentuje stanowisko Pani Burmistrz Mieczysławy Brzozy w odniesieniu do 

zgłoszonej przez Zofię Kęcel propozycję zmiany do porządku obrad. Składa wniosek  

z prośbą o niewycofywanie tego projektu uchwały z porządku obrad dzisiejszej sesji. Sytuacja 

szkoły znana jest Państwu od co najmniej dwóch lat. W tej chwili w szkole uczy się 33 uczniów, 

jest 11 nauczycieli, 3 osoby z obsługi. Uważamy, iż wycofanie uchwały z porządku obrad 

dzisiejszej sesji wstrzyma procedury, które pozwolą tak naprawdę na rozpoczęcie konsultacji  

i rozmów zarówno z rodzicami jak i mieszkańcami miejscowości, które są w obwodzie Szkoły 

Podstawowej w Kurowie. Jednocześnie wycofanie tej uchwały z porządku obrad spowoduje, że 

nie rozpocznie swojej pracy nad wydaniem opinii kurator oświaty. Na dzień dzisiejszy trudno 

jest przesądzać jaka będzie decyzja. Jest to początkowa droga i start, by w ogóle zająć się analizą 

zasadności likwidacji tej szkoły w Kurowie.  

 

Przewodniczący Rady odebrał głos Wiceburmistrz, zasugerował, że jest to tylko zmiana do 

porządku obrad, nie głosowanie nad uchwałą.    

 

Wiceburmistrz dodała, że w odniesieniu do wniosku Z. Kęcel chciałaby zaapelować i zwrócić się 

do Państwa radnych, żeby tego na dzień dzisiejszy nie robić. Będzie czas na to, by spotykać się z 

mieszkańcami. Zwróciła się z wielką prośbą, by ten projekt uchwały pozostawić  

w porządku obrad.   

 

Radny Michał Andrzejak powiedział, że chciałby ustosunkować się do tego o czym mówi Pani 

Wiceburmistrz. Mamy 6 miesięcy na likwidację tej szkoły, zgodnie z art. 63 ustawy rok szkolny 

kończy się 31 sierpnia, także w lutym też zdążymy.  

 

Przewodniczący poddał pod głosowanie proponowaną zmianę do porządku obrad.   

7 głosów „za” 

6 głosów „przeciw” 

1 głos „wstrzymujący się”  

Przewodniczący uznał iż, większością głosów wprowadzono zmianę do porządku obrad.  
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Głos zabrał Sekretarz Krzysztof Dziadul mówiąc, że głosowanie w sprawie zmiany do porządku 

obrad wymaga bezwzględnej większości ustawowego składu rady, tj. 8 radnych. Sekretarz 

powiedział, że bezwzględna większość w rozumieniu artykuł 28 ust. 3 ustawy oznacza co 

najmniej o jeden głos więcej od sumy pozostałych ważnie oddanych głosów, to znaczy 

przeciwnych i wstrzymujących się. Bezwzględna większość ustawowego składu rady  

w rozumieniu artykułu 28 ust. 5 u.s.g oznacza liczbę całkowitą głosów oddanych za wnioskiem 

przewyższającą połowę ustawowego składu rady, a zarazem tej połowie najbliższą. Ustawowy 

skład rady jest 15 radnych, bez względu na ilość obecnych, w związku z tym projekt uchwały 

powinien zostać w porządku obrad, zmiana do porządku obrad nie została przegłosowana.   

 

Przewodniczący Rady ogłosił 10-cio minutową przerwę.  

 

Przewodniczący stwierdził, iż w związku z tym, że w głosowaniu nad zmianą do porządku obrad 

nie ma bezwzględnej większości głosów wniosek radnej Zofii Kęcel został odrzucony, co 

oznacza, że projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Kurowie gm. 

Bobolice pozostaje w porządku obrad.  

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXXII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach                          

z dnia 28 grudnia 2017 roku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokół               

z XXXII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 28 grudnia 2017 roku był wyłożony 

do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na 

sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie 

protokołu z XXXII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XXXII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 14 głosami „za”.  

 
 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.     
 
Sprawozdanie przedstawiła Wiceburmistrz Grażyna Wiater:  

(ostatnia sesja 28.12.2017 r.) 

 
1. Spotkania z rodzicami i nauczycielami Szkoły Podstawowej w Kurowie. 

Burmistrz Bobolic w dniu 18 stycznia br. odbyła dwa spotkania, których celem było 

przedstawienie powodów podjęcia drugiej próby likwidacji placówki oświatowej w Kurowie. 
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O godzinie 14.00 tego dnia odbyło się spotkanie z pracownikami szkoły, zaś o godz. 15.00  

z rodzicami uczniów. W spotkaniu uczestniczyło 9 rodziców. 

Na spotkaniach pani burmistrz zaprezentowała najważniejsze powody, dla których działania 

zostały podjęte. Uzasadnienie to stanowi załącznik uchwały intencyjnej w sprawie likwidacji 

Szkoły Podstawowej w Kurowie. 

2. Zebrania sołeckie. 

W dniach od 11 stycznia do 18 stycznia odbyło się na zaproszenie Burmistrza Bobolice  

9 zebrań sołeckich, tj.: 

11.01.2018 r. - Kłanino, Dargiń 

13.01.2018 r. - Krępa, Świelino 

15.01.2018 r. - Gozd, Kurowo 

17.01.2018 r. - Chmielno, Głodowa 

18.01.2018 r. - Chlebowo. 

Podczas zebrań omówione zostało następujące zagadnienia:  

• informacja na temat zadań realizowanych w sołectwie od ostatniego zebrania wiejskiego, 

• wydatkowanie środków sołeckich będących w dyspozycji sołtysa i rady sołeckiej jako 

odpis na 1 mieszkańca w 2017 roku (14 zł/mieszkańca), 

• wysokość środków budżetu gminy do dyspozycji sołectwa w roku 2018 (odpis 15 

zł/mieszkańca), 

• zaplanowane wydatkowanie środków sołeckich przez Sołtysa i Radę Sołecką w 2018 

roku, 

• realizacja wniosków zgłoszonych przez mieszkańców sołectwa podczas ostatniego 

zebrania, 

• zadania do realizacji zaplanowane przez Burmistrza w roku 2018, 

• wnioski i zapytania mieszkańców.  

W zebraniach uczestniczyła Burmistrz Mieczysława Brzoza, p.o. Dyrektor ZUKiO Zdzisław 

Czarnecki, sołtysi poszczególnych sołectw, radni z danego terenu oraz pracownicy urzędu. 

Kolejne 11 zebrań zostanie zaplanowanych na miesiąc marzec br., terminy nie zostały jeszcze 

uzgodnione.   

 

3. Zebrania sprawozdawcze w Ochotniczych Strażach Pożarnych na terenie gminy 

Bobolice. 

Odbyły sie dwa z sześciu zaplanowanych zebrań, tj. w OSP Porost i OSP Drzewiany. 

Na zebraniach przedstawiano m.in. sprawozdania z działalności Zarządu, sprawozdania Komisji 

Rewizyjnej, sprawozdania finansowe i plan działalności poszczególnych OSP  
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na 2018 r. Obecni na zebraniu zatwierdzili sprawozdania oraz zatwierdzili plan działalności  

i plan finansowy OSP na 2018 r. 

Lp.  
NAZWA  OSP 

 
TERMIN 

 
  1. 

 
 OSP  GOZD 

sobota  
10.02.2018 r. 

  
  2. 

 OSP  
DRZEWIANY 

sobota 
27.01.2018 r. 

   
  3. 

OSP  POROST piątek 
  19.01.2018 r. 

   
  4. 

 OSP  BOBOLICE piątek 
  16.02.2018 r. 

   
  5. 

OSP  KŁANINO piątek  
  02.02.2018 r. 

   
  6. 

Posiedzenie  
Zarządu   ZOSP 
RP Bobolice 

sobota 
 24.03.2018 r. 

 

4. Mieszkanie plus. 

W dniu 17 stycznia br. podczas spotkania w urzędzie zaprezentowana została wstępna koncepcja 

zagospodarowania terenu pod budowę wielorodzinnych budynków mieszkalnych w ramach 

Programu Mieszkanie Plus. Koncepcję przedstawił projektant Pan Adam Jowanowski z firmy 

Stalprojekt z Gdańska, wyłonionej w ramach rozeznania cenowego (7.134,00 zł). Koncepcja ta 

to kolejny dokument wymagany przez BGK Nieruchomości, przybliżający nas do wydania 

pozytywnej decyzji dla budowy mieszkań w Bobolicach przy ul. Polnej. Koncepcja zakłada 

budowę 3 budynków trzykondygnacyjnych dla łącznie 108 lokali, w tym mieszkań od jedno do 

czteropokojowych.  

5. Przetargi: 
 
a. Drugi przetarg na „Dowóz uczniów niepełnosprawnych z terenu Gminy Bobolice do 

placówki oświatowej tj. Ośrodka Rehabilitacyjno – Edukacyjno – Wychowawczego 

w Bobolicach prowadzonego przez Stowarzyszenie na Rzecz Osób Wykluczonych 

i Zagrożonych Wykluczeniem Społecznym "Wspólny Świat" oraz ich odwóz do miejsca 

zamieszkania w okresie od 01 stycznia 2018 r. do 19 czerwca 2019 r. wraz z zapewnieniem 

opiekuna podczas realizacji zadania" (zadanie 2). 

W dniu 10.01.2018 r. postępowanie prowadzone w trybie przetargu nieograniczonego  

na to zadanie zostało unieważnione z powodu przekroczenia naszego budżetu przez 

najkorzystniejszą ofertę. Drugi przetarg ogłoszony został w dniu 11.01.2018 r. Do dnia 

19.01.2018 r. wpłynęła jedna oferta, tj.: oferta Stowarzyszenia na Rzecz Osób Wykluczonych 
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i Zagrożonych Wykluczeniem Społecznym „Wspólny Świat” ,  

ul. Pocztowa 15, 76 – 020 Bobolice. Cena oferty brutto za 1 km - 2,70 zł. Ponieważ 

zamierzaliśmy przeznaczyć maksymalnie 2,79 zł brutto jest to oferta dla gminy korzystna 

cenowo; niższa o 9 groszy na każdym kilometrze. Umowa z Wykonawcą zawarta zostanie 

w dniu 31.01.2018 r.  

 

b. Zamówienie pon. 30 tys. euro pn. „Przyjmowanie i opieka nad bezdomnymi psami 

przyjmowanymi do schroniska dla bezdomnych zwierząt, odłowionych na terenie gminy 

Bobolice”.  

Wpłynęły dwie propozycje: 

1. od Stowarzyszenia Wspierania i Rozwoju Schroniska dla Zwierząt w Kołobrzegu 

„Reks”, ul. 6 Dywizji Piechoty 60, 78 – 100 Kołobrzeg. Cena: 

a) opłata jednorazowa za dostarczenie psa – 738,00 zł brutto; 

b) opłata za każdy dzień pobytu psa w Schronisku – 14,76 zł brutto; 

c) opłata za zapewnienie miejsca w kołobrzeskim schronisku – 3.000,000 zł brutto rocznie. 

 

2. od Inspektoratu Towarzystwa Ochrony Zwierząt „Animals”, ul. Zwyci ęstwa58, 78 – 200 

Białogard.   

Cena: wynagrodzenie ryczałtowe (wysokość wynagrodzenia będzie stała i niezależna  

od liczby wyłapanych psów) w wysokości 30.000,00 zł brutto za rok. Umowę z Wykonawcą 

zawarto w dniu 21.12.2017 r. Termin wykonania umowy od 01.01.2018 r. do 31.12 2018 r.  

 

6. Spotkanie w Przedsiębiorstwie Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. w Koszalinie. 

W dniu 26 stycznia br. w siedzibie Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Koszalinie odbyło 

się spotkanie przedstawicieli gmin, na których PGK realizuje odbiór  

i zagospodarowanie odpadów. Na spotkaniu prezentowane były osiągnięte w 2017 roku poziomy 

odzysków odpadów, prognoza poziomów odzysku na 2018 rok oraz wyzwania  

w zakresie gospodarki odpadami na lata 2018 - 2020. W ramach tego spotkania odbyła się wizyta 

w Regionalnym Zakładzie Odzysku Odpadów w Sianowie i prezentacja technologii 

zagospodarowania odpadów. Naszą gminę reprezentowała zastępca burmistrza oraz p. Justyna 

Wolska - ispektor ds. gospodarki odpadami i rolnictwa. 

 
7. Powiatowa Rada Rynku Pracy. 

 
Posiedzenie odbyło się w Urzędzie Pracy w Koszalinie i dotyczyło omówienia aktualnej sytuacji 

na rynku pracy w całym powiecie koszalińskim. Rada akceptowała limity środków Funduszu 



 8 

Pracy na aktywne formy przeciwdziałania bezrobociu w 2018 roku oraz zaopiniowała wnioski  

o umorzenia należności z Funduszu Pracy z tytułu nienależnie pobranych świadczeń.  

W posiedzeniu naszą gminę reprezentował zastępca burmistrza. Jednym ze wskaźników 

porównujących rynek pracy w gminach powiatu koszalińskiego jest wskaźnik bezrobocia (to 

procentowy udział liczby bezrobotnych do liczby ludności w wieku produkcyjnym), który na 

dzień 31.12.2017 roku wynosił w Gminie Bobolice 5,8% i jest  

to trzecia pozycja wśród 8 gmin powiatu i jednocześnie najlepsza od wielu lat. Korzystniejsze 

wskaźniki od naszej gminy ma gm. Biesiekierz - 5,2% oraz gm. Manowo - 5,7%. Wyższe 

wskaźniki są w gm. Świeszyno - 6,0%, gm. Mielno - 6,3%, gm. Sianów - 6,4%, gm. Będzino - 

6,6% i najwyższy wskaźnik bezrobocia ma gm. Polanów - 8,0%.   

 
8. 100-lecie odzyskania przez Polskę niepodległości. 

 
W dniu 10 stycznia br. w urzędzie miejskim odbyło się spotkanie w sprawie kalendarza imprez 

zaplanowanego na ten rok w ramach obchodów 100-lecia odzyskania przez Polskę niepodległości. 

Kalendarz imprez został przygotowany w oparciu o informacje które gmina zebrała m.in. od 

instytucji i organizacji pozarządowych. Kalendarz zamieszczono na stronie internetowej gminy. 

Jednym z pierwszych konkursów organizowanych w roku jubileuszu będzie konkurs czytelniczy 

przeprowadzony przez Bibliotekę pn. „100 przeczytanych książek na 100 - lecie odzyskania 

Niepodległości". Konkurs właśnie się rozpoczął i będzie trwał  

do 02.11.2018 r. włącznie. Szczegóły w regulaminie.  

 
9. Projekt zmiany organizacji ruchu w ul. Pocztowej w Bobolicach. 

W trosce o zapewnienie bezpieczeństwa w ul. Pocztowej został opracowany projekt organizacji 

ruchu. Rozbudowa infrastruktury drogowej polegać będzie na wykonaniu spoczników, 

wyznaczających przystanki autobusowe, które zostaną oznaczone znakami drogowymi – 

przystanek autobusowy (znak D-15). Wymieniony zostanie próg spowalniający, w związku  

z czym wprowadzone zostanie nowe oznakowanie poziome: próg zwalniający (znak A-11a), 

tabliczka wskazująca odległość do progu spowalniającego (tabliczka T-1), ograniczenie prędkości 

do 20 km/h (znak B-33). Uzupełnione zostaną również brakujące znaki przy skrzyżowaniu  

z ul. Pionierów – droga z pierwszeństwem (znak D-1). Przy istniejącym przejściu dla pieszych 

zostanie uzupełnione oznakowanie poziome: przejście dla pieszych (znak D-1) oraz tabliczka 

wskazująca, że przejście dla pieszych jest szczególnie uczęszczane przez dzieci (tabliczka T-27). 

W odległości 55 m przed przejściem dla pieszych wprowadza się znaki ostrzegawcze: przejście 

dla pieszych (A-16) oraz dzieci (A-17). 
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Inne rozwiązana, które analizowaliśmy projektowo, nie są możliwe do realizacji, ponieważ 

wiązałoby się bezpośrednio z wycinką drzew: lip drobnolistnych.  

 
10. Budżet obywatelski na 2019 r. 

 

16 stycznia br. roku ruszyła V edycja Budżetu Obywatelskiego na 2019 rok. Od 16 do 29 

stycznia br. mieszkańcy mogli  składać uwagi do założeń do Budżetu Obywatelskiego na 2019 

rok na podany adres internetowy (budzetobywatelski@bobolice.pl). 

Budżet Obywatelski 2019 – harmonogram: 

1. 16 - 29.01.2018 r. – internetowe konsultacje z mieszkańcami dotyczące założeń Budżetu 

Obywatelskiego na 2019 rok (na stronie internetowej www.bobolice.pl), 

2. 12.02 - 09.03.2018 r. – składanie projektów do Budżetu Obywatelskiego  na 2019 rok, 

3. 12.03 - 30.04.2018 r. – ocena projektów przez zespół merytorycznie odpowiedzialnych 

pracowników, 

4. 07.05 - 21.05.2018 r. – internetowe głosowanie na projekty,  

5. do 30.06.2018 r. – ogłoszenie wyników głosowania mieszkańców. 

Projekty podzielone są  na 2 kategorie ze względu na ich umiejscowienie: 

I.  Miasto 

a. Projekty o wartości do 70 tysięcy złotych, 

 

II.  Gmina teren wiejski - wieś 

a. Projekty o wartości do 70 tysięcy złotych  

 

Łączna kwota na projekty z  Budżetu Obywatelskiego w kategorii  I Miasto wyniesie do  

70 tysięcy złotych.   

Łączna kwota na projekty Budżetu Obywatelskiego w kategorii II Gmina teren wiejski, wieś 

wyniesie do 70 tysięcy złotych. 

Kwota przeznaczona na zadania realizowane z Budżetu Obywatelskiego na 2019 rok wyniesie 

łącznie do 140 tysięcy złotych.  

Każdy mieszkaniec będzie mógł oddać maksymalnie po jednym głosie na wybrany projekt   

w jednej kategorii (miasto i wieś), łącznie  maksymalnie  2 głosy. 
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11. Przebudowa Rynku Miejskiego w Bobolicach. 
 

Z końcem miesiąca stycznia mają zakończyć się prace nad przygotowaniem dokumentacji 

wykonawczej na planowaną Przebudowę Rynku Miejskiego w Bobolicach. Następnie zostanie 

ogłoszony przetarg na roboty budowlane w dwóch pierwszych etapach w ramach, których 

wykonana zostanie m.in. budowa fontanny tradycyjnej w formie misy oraz tzw. nowoczesnej 

tryskającej z posadzki, zmiana zagospodarowania terenu, zmiana organizacji ruchu. Wydzielona 

zostanie przestrzeń turystyczna, wraz z małą architekturą i nowoczesnym oświetleniem LED.  

 

12. Wybrane uroczystości, imprezy i szkolenia odbywające się na terenie gminy  

i powiatu koszalińskiego, które współorganizowali lub byli uczestnikami przedstawiciele 

bobolickiego samorządu. 

a. Uroczysta odprawa roczna w Komendzie Miejskiej w Koszalinie - 22.01.2018 r. - 

uczestniczył zastępca burmistrza. 

b. Gala sportu - 20.01.2018 r.  

Głos Dziennika Pomorza był organizatorem plebiscytu, który miał wyłonić najpopularniejsze 

imprezy sportowe roku, najpopularniejszych sportowców i trenerów. Gala odbyła sie w teatrze 

Variete Muza w Koszalinie w dniu 20 stycznia br. W gali brała udział wiceburmistrz Grażyna 

Wiater. W kategorii: Najpopularniejsza Impreza Sportowa Roku nominowany był nasz  

V Turniej Piłki Siatkowej Energa Cup 2017. Na turniej oddano 830 głosów jednak to było za 

mało na zajęcie nagradzanego pierwszego miejsca. W tej kategorii wygrała impreza 

organizowana w Białogardzie, tj. Runda 7 – Gala Sportów Walki w Białogardzie. 

Komunikaty, informacje, zaproszenia. 

a. Dotacje na remonty zabytków w 2017 r. 

Rozpoczęły się nabory na dofinansowania  na prace konserwatorskie, restauratorskie  

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków m.in. przez: 

1. Zarząd Województwa Zachodniopomorskiego,  

2. Zarządu Powiatu Koszalińskiego, 

3. Zachodniopomorski Wojewódzki Konserwator Zabytków, 
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4. Gmina Bobolice – kwota dofinansowania do 5 000,00, termin składania wniosku  

do 05.04.2018 r., dofinansowanie do 50 % wartości zadania. 

(Kościółek przy ul. Pocztowa godz.11,00 - kontrola powiatowego inspektora nadzoru 

budowlanego - kościół prawosławny pw. wszystkich świętych). 

b. Muzeum Regionalne w Bobolicach serdecznie zaprasza na wystawę czasową poświęconą 

kulturze Gotów. Najbardziej charakterystyczną cechą kulturową tego ludu  

są kręgi kamienne, których tajemnice będzie można odkryć podczas zwiedzania. Czas 

ekspozycji: do 20.02. 2018 r. Wystawa wypożyczona z Muzeum w Koszalinie. 

c. Konkurs dla organizacji pozarządowych - od 09.01 do 31.01.2018 r. 

W dniu 10 stycznia 2018 r. ogłosiliśmy otwarty konkurs ofert na realizację zadań własnych 

Gminy Bobolice w 2018 roku. Przedmiotem konkursu jest wsparcie / powierzenie wykonania 

zadania publicznego, będącego zadaniem własnym gminy Bobolice wraz  

z udzieleniem dotacji na jego dofinansowanie.  

I. Rodzaj zadań i wysokość środków publicznych planowanych na realizację zadań. 

a)    Kultura i sztuka – 6.000 zł, 

b)   Programy przeciwdziałania przemocy, w tym prowadzenie punktu konsultacyjnego dla ofiar 

przemocy domowej – 12.000 zł, 

c)    Programy pracy z osobami uzależnionymi od alkoholu i współuzależnionymi, w tym 

prowadzenie klubu abstynenta, punktu konsultacyjnego dla osób uzależnionych oraz działania 

związane z leczeniem, rehabilitacją i reintegracją osób uzależnionych oraz zapobieganie 

negatywnym skutkom następstw nadużywania alkoholu – 24.900 zł, 

d)   Upowszechniania kultury fizycznej i sportu – 180.000 zł, 

e)    Aktywizacja osób starszych – 4.000 zł, 

f)    Przeciwdziałanie uzależnieniom i patologiom społecznym – 3.000 zł, 

g)   Program pomocy społecznej, w tym pomocy rodzinom w trudnej sytuacji życiowej oraz 

wyrównywania szans tych rodzin i osób – 600 zł, 

h)   Ochrona i promocja zdrowego stylu życia w tym organizacja imprez i uroczystości 

okolicznościowych oraz działania związane z reintegracją społeczności lokalnej z osobami  

uzależnionymi oraz zapobieganie negatywnym skutkom następstw nadużywania alkoholu – 

3.500 zł. 

Razem: 234.000,00 zł 

Termin składania ofert. 

1.      Oferty należy składać w nieprzekraczalnym terminie do 31 stycznia 2018 r. do godz. 15.00. 
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d. WOŚP - podsumowanie. 

kwota 18.679,88 zł, serdecznie podziękowanie składam wszystkim, którzy otworzyli swoje serce 

na ten szczytny cel. Dziękuję również organizatorom, radnym i pracownikom MGOK-u. 

e. W dniu dzisiejszym zostały również przekazane panom i paniom sołtysom informacje  

o aktualnych rozkładach jazdy środków komunikacji do wykorzystania w sołectwach.  

Szanowni Państwo, 

na zakończenie dzisiejszego sprawozdania, proszę panie i panów sołtysów o przyjęcie od 

burmistrza podręcznych notesów z życzeniami wszystkiego co najlepsze na nowy 2018 rok.  

 

Ad. 4. Sprawozdania z realizacji zadań w zakresie gospodarki odpadami 

komunalnymi.    

 

Sprawozdanie w formie prezentacji przedstawił Prezes PGK Koszalin Tomasz Uciński.   

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.   

 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  

  

 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/286/18 została podjęta 13 głosami „za”, przy 1 glosie „wstrzymującym 

się” 
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2) w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 

terminu spłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny przypadający Gminie Bobolice i jej jednostkom organizacyjnym, a także 

wskazania organów do tego uprawnionych.     

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Zmiany przepisów ustawy o finansach publicznych wyraźnie doprecyzowały                         

i rozdzieliły przepisy w zakresie udzielania ulg w spłacie należności cywilnoprawnych oraz nie 

podatkowych należności budżetowych o charakterze publiczno-prawnym  poprzez umorzenia  

w całości lub części, a także  rozkładania na raty i odraczania terminów płatności. 

Uchwała Rady Miejskiej z 2014 roku zawierała w treści procedury zarówno dla należności 

cywilnoprawnych jak i publiczno-prawnych, co w obecnym stanie prawnych należy skorygować 

poprzez pozostawienie wyłącznie w uchwale zasad udzielania ulg dla należności 

cywilnoprawnych.   

Ponadto w przedmiotowej uchwale uwzględniono przepisy ustawy z dnia                            

9 października 2015 roku o zmianie ustawy o terminach zapłaty w transakcjach handlowych, 

ustawy – Kodeks Cywilny oraz niektórych innych ustaw , którymi to zobligowano w art. 10 ust. 

1 m.in. jednostki sektora finansów publicznych do naliczania oprócz odsetek dodatkowych 

kosztów, stanowiących rekompensatę kosztów odzyskiwania należności  

w równowartości 40 euro przeliczonych na złote, według średniego kursu euro ogłoszonego 

przez NBP ostatniego dnia roboczego miesiąca poprzedzającego miesiąc, w którym świadczenie 

stało się wymagalne, bez wezwania, od dnia nabycia uprawnień do odsetek ustawowych za 

opóźnienia w transakcjach handlowych. Zgodnie ze stanowiskiem Ministra Rozwoju i Finansów 

wprowadzenie tego przepisu do polskiego prawa wynikało z konieczności wdrożenia prawa 

unijnego. Podniesiono również w wyjaśnieniach ministerstwa jednocześnie kwestię możliwości 

udzielania ulg w tym zakresie.  

Niniejsza uchwała przewiduje więc możliwość udzielania ulg przez osoby uprawnione dla 

należności z tytułu rekompensaty kosztów za opóźnienia w transakcjach handlowych, 

stanowiące nową pozycję w tytułach ulg w Gminie Bobolice.  

Podjęcie przedmiotowej uchwały jest niezbędne do dostosowania przepisów                        

w zakresie zasad udzielania ulg dla należności cywilnoprawnych, rozszerzając jednocześnie ich 

katalog. 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/287/18 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.    
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3) w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły Podstawowej w Kurowie, gm. Bobolice.    

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater Wiceburmistrz.  

Zgodnie z art. 18 ust. 2 pkt 9 lit. h ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 

z 2017 r., poz. 1875) do właściwości Rady Gminy należy także podejmowanie uchwał  

w sprawach majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu dotyczących 

tworzenia, likwidacji i reorganizacji przedsiębiorstw, zakładów i innych gminnych jednostek 

organizacyjnych. 

Uchwała o zamiarze likwidacji szkoły ma charakter intencyjny. Jej podjęcie przez Radę Miejską 

w Bobolicach jest wymogiem formalnym wynikającym z art. 89 ust.1 ustawy z dnia 14 grudnia 

2016 r. Prawo oświatowe  (Dz. U. z 2017 r. poz. 59, 949 i 2203). Na podstawie art. 89 ustawy 

Prawo oświatowe Szkoła publiczna, z zastrzeżeniem ust. 2, 3 i 14–18, może być zlikwidowana z 

końcem roku szkolnego przez organ prowadzący szkołę, po zapewnieniu przez ten organ 

uczniom możliwości kontynuowania nauki w innej szkole publicznej tego samego typu, a także 

kształcącej w tym samym lub zbliżonym zawodzie. Organ prowadzący jest obowiązany, co 

najmniej na 6 miesięcy przed terminem likwidacji, zawiadomić o zamiarze likwidacji szkoły: 

rodziców uczniów (w przypadku szkoły dla dorosłych – uczniów), właściwego kuratora oświaty 

oraz organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego właściwej do prowadzenia szkół 

danego typu. Szkoła lub placówka publiczna prowadzona przez jednostkę samorządu 

terytorialnego może zostać zlikwidowana po uzyskaniu pozytywnej opinii kuratora oświaty.  

Uchwała stanowi upoważnienie dla Burmistrza Bobolic do wszczęcia procedury 

i podjęcia dalszych działań postępowania, zgodnie z przepisami ustawy Prawo oświatowe. 

Wobec powyższego, zawiadomienie podmiotów wskazanych w art. 89 ust.1 ustawy Prawo 

oświatowe o zamiarze likwidacji Szkoły Podstawowej w Kurowie nastąpi na podstawie 

niniejszej uchwały w nieprzekraczalnym terminie do końca lutego 2018r.  

Za likwidacją Szkoły Podstawowej w Kurowie przemawia wiele przesłanek 

logistycznych, populacyjnych i ekonomicznych. 

W chwili obecnej, zgodnie z danymi zawartymi w ewidencji ludności, w obwodzie 

Szkoły Podstawowej w Kurowie na rok szkolny 2017/2018 jest zameldowanych 52 dzieci 

będących w wieku obowiązku szkolnego i rocznego przygotowania przedszkolnego.  

Z tych 52 dzieci 26 uczniów spełnia obowiązek szkolny poza Szkoła Podstawową 

w Kurowie. Tym samym w Szkole Podstawowej w Kurowie, w  oddziałach od "0" do VI 

obowiązek szkolny spełnia 26 uczniów z terenu obwodu szkoły w Kurowie i 4 uczniów spoza 

obwodu tej szkoły  

Od dnia 6 listopada 2017 roku dodatkowo przestała istnieć klasa II. Jedyna uczennica tej 

klasy decyzją rodziców została przeniesiona do Szkoły Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza 
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w Bobolicach. Warto tu wspomnieć, że jest to uczennica, którą uprzednio rodzice przenieśli  

z placówki w Bobolicach do placówki w Kurowie. Czas i doświadczenie przekonały ich do 

podjęcia właściwej decyzji i powrotu do Bobolic. 

Zajęcia w Kurowie odbywają się w tzw. "klasach łączonych" z uwagi na bardzo małą 

liczebność klas, tj, I-2, II-0, III-10, IV-3, V-3, VI-8. Oddział"0" liczy 10 uczniów, ale jedynie  

4 z nich jest w obowiązku rocznego przygotowania przedszkolnego . Pozostała 6 uczniów to  

4-latkowie (2 dzieci) i 5-ciolatkowie (4 dzieci) podlega wychowaniu przedszkolnemu. 

W latach ubiegłych sytuacja wyglądała podobnie tzn. duża grupa dzieci, które podlegały 

realizacji obowiązku szkolnego w Szkole Podstawowej w Kurowie, obowiązek ten  realizowała 

w innych szkołach, np.: 

 

Lata 

Ogólna liczba podlegająca 
obowiązkowi szkolnemu i 
rocznemu przygotowaniu 

przedszkolnemu 

Dzieci uczące się 
w SP w Kurowie 

Dzieci realizujące 
obowiązek poza 

szkołą 

2013/2014 59 41 18 

2014/2015 61 34 27 

2015/2016 61 37 24 

2016/2017 53 33 20 

2017/2018 52 26 26 

 

 

Ogólna liczba uczniów uczęszczających do szkoły w Kurowie  w ostatnich latach 

przedstawia sie następująco : 

 

Rok 

szkolny 
"0" kl. I kl. II kl. III Kl. IV Kl. V Kl. VI Razem 

2012/2013 8 6 8 2 9 10 12 56 

2013/2014 5 7 7 7 2 8 11 47 

2014/2015 12 4 6 7 7 3 9 48 

2015/2016 - 9 4 6 7 7 4 37 

2016/2017 - - 10 3 6 8 6 33 

2017/2018 4 

2+4 

2 - 10 3 3 8 30 

2+4 

 

Z tabeli widać, że oddział "0" uzupełniany jest pięcio i czterolatkami, obecnie w łącznej 

liczbie 6 dzieci. 
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W oparciu o dane dotyczące liczby urodzeń na terenie obwodu Szkoły Podstawowej  

w Kurowie w latach 2010-2017 podtrzymujemy stanowisko, że sytuacja w kolejnych latach nie 

ulegnie zmianie.  

 

Liczba urodzeń w latach 2010-2014 w obwodzie Szkoły Podstawowej w Kurowie  
(wg stanu z EL z dnia 28.10.2016r.) 

Rok 2010 2011 2012 2013 2014 2015 

Obwód Szkoły Podstawowej w 
Kurowie 

6 8 8 3 12 3 

 
Liczba urodzeń w latach 2015-2017 w obwodzie Szkoły Podstawowej w Kurowie  

(wg stanu z EL z dnia 09.01.2018r.) 
Rok 2016 2017 

Obwód Szkoły Podstawowej w Kurowie 14 8 

 

Nawet jednorazowy wzrost urodzeń w roku 2016 roku nie zmieni istniejącej sytuacji. 

Prognozowana na dzień dzisiejszy ilość uczniów w szkole w Kurowie na przełomie przyszłych 

lat wyniesie maksymalnie 62 uczniów. Przy czym  ilość urodzeń nie jest adekwatna do ilości 

uczniów spełniających obowiązek szkolny w Szkole Podstawowej w Kurowie. W obecnym 

stanie w placówce w Kurowie obowiązek szkolny spełnia 50% dzieci z obwodu szkoły. 

Pozostałe 50% spełnia ten obowiązek w innych placówkach. Prognozując, że ogólna liczba 

dzieci zameldowanych w obrębie szkoły w Kurowie w najbliższych latach równa będzie 62, to 

50% uczniów uczęszczających do placówki wynosić będzie 31.  

Stosunek wzrostu urodzeń do ilości uczniów spełniających obowiązek szkolny 

w placówce w Kurowie świadczy o tym, że już od co najmniej 5-6 lat mieszkańcy wyjeżdżają  

z tej popegeerowskiej miejscowości. Kierują się chęcią zmiany na lepsze, zdobywania 

atrakcyjniejszych warunków bytowych dla siebie i dzieci, stawiają na lepszy rozwój. 

Według organu prowadzącego taki wzrost rozwoju umożliwi obecnym 30 uczniom 

szkoły Podstawowej w Kurowie przeniesienie ich do placówki oświatowej w Bobolicach.  

Szkoła Podstawowa w im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach posiada w swej 

strukturze pracownie przedmiotowe wyposażone w nowoczesne pomoce dydaktyczne. Sprzęt 

uczniowski dostosowany jest do wieku i wzrostu uczniów klas VII i VIII. W szkole w Kurowie 

nie ma ani jednej pracowni przedmiotowej dla klas IV i VIII wyposażonej zgodnie z wymogami 

reformy oświaty. Brak jest tez krzeseł i ławek dostosowanych do wieku dzieci w klasach VII  

i VIII. 

Placówka w Bobolicach wyposażona jest w salę gimnastyczną, kompleks boisk 

sportowych Orlik wraz z infrastrukturą techniczną, boisko do piłki ręcznej i koszykowej, sprzęt 

gimnastyczny, bieżnia, skocznia. Wszystkiego tego brakuje w placówce w Kurowie. Lekcje WF 
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prowadzone są obecnie w przystosowanej do tego celu sali lekcyjnej o wymiarach 9m x 5,60 m. 

Dlatego prędzej czy później zaistnieje konieczność budowy przy szkole w Kurowie sali 

gimnastycznej. Dla tak małego zespołu uczniowskiego jest to z punktu wydatkowania środków 

publicznych wysoce niegospodarne i nieracjonalne. 

 Kolejnym ważnym argumentem przemawiającym za likwidacją placówki w Kurowie jest 

kwestia ekonomiczna. 

Szkoła Podstawowa w Kurowie jest najmniejszą placówką pod względem liczby uczniów 

spośród szkół prowadzonych przez Gminę Bobolice przez co w rzeczywistości w ciągu ostatnich 

lat jest utrzymywana kosztem innych szkół. Roczny koszt utrzymania tej szkoły w 2016 roku 

wynosił 658.047,00 zł, Natomiast w 2017 roku była to kwota 578.844,69 zł Liczba uczniów  

w Szkole Podstawowej nie gwarantuje odpowiedniego poziomu subwencji na finansowanie tak 

wyjątkowo małej placówki.  

 

Koszty utrzymania jednego ucznia w SP w Kurowie 

Rok Budżet szkoły Liczba uczniów 
Koszt kształcenia 

ucznia 

2012 771 416,30 zł 54 14 285,49 zł 

2013 794 234,28 zł 47 16 898,60 zł 

2014 769 509,30 zł 48 16 031,44 zł 

2015 729 047,65 zł 37 19 703,99 zł 

2016 658 047,00 zł 33 19 940,82 zł 

2017 578 844,69 zł 30 19 294,82 zł. 

 

Koszt utrzymania ucznia w Szkole Podstawowej w Kurowie jest prawie 2,5 razy wyższy 

niż koszt utrzymania ucznia w Szkole Podstawowej im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach, 

gdzie koszt utrzymania ucznia w roku 2017 wyniósł 7891,75 zł. 

Można stwierdzić, że w takim przypadku wydatkowanie środków publicznych przez 

organ wykonawczy gminy stoi w sprzeczności z ustawą o finansach publicznych. Ustawa  

o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 roku  (Dz. U. 2017 poz. 2077) art. 44 

zobowiązuje jednostki samorządu terytorialnego do dokonywania wydatków publicznych  

w sposób celowy i oszczędny z zachowaniem zasady uzyskiwania najlepszych efektów na 

oświatę bez uszczerbku dla jakości, a nawet zwiększenia efektów kształcenia. Przeniesienie 

uczniów z Kurowa do Bobolic zracjonalizuje wydatki ponoszone na oświatę. 

Istnieje jeszcze jeden bardzo ważny aspekt - społeczny. Uczniowie klas VII, których 

rodzice podjęli decyzję o przeniesieniu ich ze szkoły w Kurowie do szkoły w Bobolicach 
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wyrażają się pozytywnie o tej decyzji i ich przeniesieniu. Opinie uczniów w załączeniu do 

uzasadnienia uchwały. 

Uczniowie mają większy, łatwiejszy dostęp do infrastruktury kulturalnej. Na terenie 

miasta Bobolice prężnie funkcjonuje między innymi Dom Kultury, Biblioteka Miejska, 

Muzeum, siłownia zewnętrzna, nowoczesna hala sportowa, sauna, skatepark. 

Zawiązują się tu różne znajomości, tworzą sie grupy przyjaciół, co wpływa na rozwój 

społeczny i kulturalny. Jest to odpowiednie przygotowanie ich do nowoczesności, korzystania  

z dóbr XXI wieku i tego co czeka ich na kolejnym etapie edukacji, kiedy rozpoczną naukę  

w szkołach ponadpodstawowych mających swoje siedziby w dużych miastach.  

Zmiany powstałe w wyniku planowanej likwidacji Szkoły Podstawowej w Kurowie 

absolutnie nie wyrządzą szkody uczniom, a wręcz odwrotnie. Nastąpi możliwość poprawy ich 

warunków nauczania, a poprzez to także wyników nauczania. Zwiększą się ich szanse na dalszy 

rozwój edukacyjny i osobowościowy. 

Szkoła Podstawowa im. Henryka Sienkiewicza w Bobolicach jest szkołą przestronną  

i nowoczesną, wybudowaną w latach 2007-2011. Dołączenie uczniów ze szkoły w Kurowie do 

szkoły w Bobolicach nie zmieni też organizacji pracy tej szkoły, nie spowoduje wprowadzenie 

dwuzmianowości. Czas dojazdu dzieci z obwodu szkoły w Kurowie do szkoły w Bobolicach to 

maksymalnie 20 minut, nie jest to czas dużo dłuższy niż dojście ucznia z domu do szkoły  

w takiej miejscowości jak Cybulino czy Kurowo.  

W Szkole w Bobolicach dla wszystkich uczniów zostanie zapewniona właściwa opieka 

świetlicowa, zwiększona oferta zajęć dodatkowych oraz możliwość zajęć w różnorodnych 

kołach zainteresowań. W Szkole w Bobolicach nie są i nie będą prowadzone zajęcia w klasach 

łączonych na poziomie różnych oddziałów. Stworzone warunki dają  nadzieję na osiąganie przez 

uczniów obecnej szkoły w Kurowie, wyższych wyników nauczania niż dotychczas. 

W Szkole Podstawowej w Bobolicach na pełnym etacie pracuje dwóch pedagogów, 

którzy między innymi wspierają nowo przyjęte dzieci w zaklimatyzowaniu się w nowej 

placówce. Kadra pedagogiczna jest wykształcona, z odpowiednimi kwalifikacjami.  

Dzieci młodsze mogą mieć zapewnione miejsca w Przedszkolu w Bobolicach 

z uwzględnieniem grupy dostosowanej do wieku dzieci 3-5 lat. 

Gmina Bobolice zapewni dowóz dla wszystkich uczniów uczęszczających obecnie do 

Szkoły Podstawowej w Kurowie. Przewóz uczniów odbywać się będzie autobusami 

przewoźnika, tak jak dotychczas wyłonionego w drodze przetargu na dowóz dzieci na danej 

trasie. W autobusie jest opiekun zapewniający bezpieczeństwo dzieciom w trakcie przewozu.  

Od trzech lat Gmina przygotowuje się do wystąpienia z wnioskiem o likwidację placówki 

w Kurowie. W związku z takimi planami nie podejmowano zadań remontowych budynku.  

W chwili obecnej budynek Szkoły Podstawowej w Kurowie wymaga kompleksowego remontu, 
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którego koszt przerasta możliwości Gminy. Do najpilniejszych prac należy zaliczyć: pilny 

remont dachu budynku oraz adaptacje sal na pracownie przedmiotowe. 

 Nie przewiduje się sprzedaży obiektu po Szkole Podstawowej w Kurowie. Po 

przeniesieniu dzieci do Bobolice zostanie on zaadoptowany na lokale mieszkalne, zwiększając 

szanse na otrzymanie mieszkania komunalnego przez mieszkańców Gminy. 

 Dodatkowo w dniu 22 listopada 2017 roku, obecna Dyrektor Szkoły Podstawowej  

w Kurowie Pani Grażyna Sikorska, złożyła wniosek o przejście na świadczenie kompensacyjne 

z dniem 1 marca 2018 roku. 

 Kadra pedagogiczna SP Kurowo 2017/2018 r. 

 Ogółem razem z dyrektorem zatrudnionych jest 11 nauczycieli. W tym: 

� 1 nauczyciel zatrudniony jest na czas określony do dnia 12.01.2018 r., 

� 1 nauczyciel zatrudniony jest na czas określony do dnia 22.06.2018 r. , 

� 5  nauczycieli zatrudnionych jest na czas określony do dnia  31.08.2018 r., 

� dyrektor placówki odchodzi z pracy z dniem 01 marca 2018 roku., 

� na czas nieokreślony zatrudnionych pozostaje więc 3 nauczycieli  

Na dzień 01.09.2017 r. deklarowałam kontynuacje zatrudnienia dla większości 

nauczycieli pracujących w szkole w Kurowie.  

Na terenie miejscowości Kurowo działa prężnie świetlica wiejska, jest to duży obiekt po 

remoncie. W tej chwili do prowadzenia zajęć w tej świetlicy zatrudniony jest na pół etatu 

pracownik niepedagogiczny bez kwalifikacji. Po 31 sierpnia br. planujemy zwiększyć 

zatrudnienie pracownika świetlicy do ¾ etatu. Propozycje prowadzenia zajęć otrzyma Pani 

Kowalczyk, obecny nauczyciel szkoły w Kurowie.   

 Pracownicy obsługi 2017/2018 

 W placówce w Kurowie zatrudnionych jest 3 pracowników obsługi: 

� konserwator- palacz, zatrudniony na czas nieokreślony, którego wcześniej nie było 

zatrudnionego w tej szkole , a na tym stanowisku zatrudniona była osoba na czas 

określony do 31.08.2017 r., 

� sprzątaczka-kucharka, zatrudniona na umowę na czas nieokreślony, której od 01.09.2017 

roku, również zapewniałam zatrudnienie w szkole w Bobolicach, 

� sprzątaczka, 1/2 etatu na czas nieokreślony. 

Mając na uwadze fakt, iż likwidacja Szkoły Podstawowej w Kurowie w żadnym stopniu 

nie pogorszy warunków nauczania, a przeniesienie do Szkoły Podstawowej im. Henryka 

Sienkiewicza w Bobolicach bezspornie zapewni uczniom wyższy poziom i w dużo lepsze 

warunki. Stoję na stanowisku, że utrzymywanie tej szkoły obecnie odbywa się ze szkodą przede 

wszystkim dla uczniów.  
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Uchwała ta jest uchwałą intencyjną, która rozpoczyna procedurę, nie przesądza.  

Z wnioskiem, który wpłynął od mieszkańców i rodziców można się dobrze zapoznać, 

organizować spotkania z rodzicami, a także można zorganizować takie spotkanie wspólne przy 

udziale kuratora, na których będzie można omówić te tematy zanim stanie na sesji uchwała  

o likwidacji szkoły w Kurowie.  

Pani Wiceburmistrz zwróciła się do radnych o podjęcie uchwały intencyjnej i danie 

szansy wypowiedzenia się rodzicom, nauczycielom jak i kuratorowi w tym temacie. Prośba, 

by nie odkładać tego tematu na okres lutego br. ponieważ nie będzie to żadna zmiana tylko 

rozbudzenie nadziei, które proceduralnie mogą potem przebiegać.  

Na zakończenie swojej wypowiedzi Wiceburmistrz jeszcze raz w imieniu Pani Burmistrz 

zwróciła się z prośbą do radnych o podjęcie tej uchwały intencyjnej tak, żeby procedurę 

rozpocząć, by kurator mógł wypowiedzieć się w tym temacie oraz by związki zawodowe zajęły 

swoje stanowisko. 

 

Przewodniczący Rady Marek Golas poprosił Zofię Kęcel Przewodniczącą Komisji ds. Oświaty, 

Kultury i Sportu o przedstawienie opinii komisji.  

 

Radna Zofia Kęcel powiedziała, że jest w bardzo trudnej sytuacji ponieważ dzień po komisji, 

która odbyła się w ubiegłym tygodniu, na której obecne były tylko  

3 osoby otrzymała pismo od mieszkańców Kurowa oraz telefon od Dyrektor szkoły Grażyny 

Sikorskiej dotyczące tego, że mieszkańcy chcieliby, żeby spotkać się z radnymi. Pani radna 

dodała, że źle się stało, iż z na spotkanie z mieszkańcami Kurowa nie powiadomiona została 

Komisja ds. Oświaty…, czy też w ogóle inni radni. Uważa, że gdyby do tego doszło na 

dzisiejszej sesji nie byłoby takiej sytuacji. Z. Kęcel stwierdziła, że jest świadoma sytuacji szkoły  

w Kurowie, analizowała i czytała, wie jak to działa ponieważ sama była uczennicą szkoły takiej 

jak jest w Kurowie. Całe dzisiejsze zamieszanie jest wywołane tym, że do radnych wpłynęło 

pismo od rodziców i mieszkańców. Zamiarem radnej było jedynie przesunięcie projektu uchwały 

po to, żeby radni, członkowie komisji i innych komisji mogli się w tym celu spotkać  

z mieszkańcami i wysłuchać ich racji. Pani Radna powiedziała, że „ w tej chwili  po prostu 

negatywnie opiniuję tę uchwałę, a myślę, że zadecydują o tym w głosowaniu radni wszyscy”.  

 

Radny Michał Andrzejak zapytał Panią Wiceburmistrz – co stałoby się jeżeli projekt uchwały  

w sprawie zamiaru likwidacji SP w Kurowie zostałby przesunięty o miesiąc tzn. uchwała 

zostałaby podjęta w miesiącu lutym ? Radni spotkaliby się z mieszkańcami, mogli wypracować 

swoje stanowisko.  
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W momencie kiedy dzisiaj zostałaby podjęta uchwała intencyjna jest ten czas, by rozpocząć 

spotkania z mieszkańcami. Wiceburmistrz dodała, że nie chce się odnosić do pisma, które 

wpłynęło od mieszkańców choć stwierdziła, że pod pismem to nie są podpisy, są wpisywane 

osoby grupami, blokami, jednym charakterem pisma, tam się nikt nie podpisał pod tym pismem 

tylko wpisał, zebrane zostały całe rodziny. Wiceburmistrz dodała też, że nie chce kwestionować 

tego ponieważ każdy może wyrazić swoje stanowisko i ono powinno być wyrażone. Na pewno 

będzie ten czas, ponieważ podjęcie uchwały intencyjnej daje nam możliwość zorganizowania 

spotkań, a z drugiej strony nie jest sygnałem dla mieszkańców jednoznacznej odpowiedzi jakie 

będą losy szkoły w Kurowie. Uchwała intencyjna nie przesądza o losach tej szkoły. Radni 

zdecydują podejmując uchwałę ostateczną. Burmistrz Mieczysława Brzoza spotkała się z 

rodzicami i przedstawiła swoje argumenty, które były również przedstawiane na dzisiejszej sesji. 

W piśmie wnioskodawcy podnoszą jeszcze inne argumenty, które nie mają przełożenia np., że 

jest to lokal wyborczy, czy to, że szkoła to jedyne miejsce w Kurowie, w którym dzieci mogą się 

realizować. W Kurowie jest świetlica bardzo dobrze wyposażona, doposażona.  

 

Wiceburmistrz odniosła się do wypowiedzi radnej Zofii Kęcel mówiąc, że o swoich działaniach 

Pani Burmistrz informuje radnych oraz przewodniczącego Rady Miejskiej.  

 

Radny Michał Andrzejak powiedział, że radni z reguły na sesjach dowiadują się o działaniach, 

spotkaniach, które się już odbyły. Radny M. Andrzejak ze swojej strony nie słyszał o tym, że 

ktoś jedzie do Kurowa, czy któryś z radnych by wysłuchać mieszkańców. Radni nie są po to by 

porozmawiać sobie w 15 osób i sami ze sobą, ale by wysłuchać mieszkańców, którzy też mają 

coś do powiedzenia. Osobiście uważa, że należy tę uchwałę przesunąć o miesiąc, pojechać do 

Kurowa i wysłuchać mieszkańców, dopiero wtedy możemy podejmować uchwałę. Chciałby 

również wysłuchać drugiej strony.  

 

Radna Bożena Aksiutin powiedziała, że nad taką uchwałą radni głosowanli rok temu i wszyscy 

wiemy, że był tylko 1 głos wstrzymujący, pozostali radni byli za rozwiązaniem tej szkoły. 

Wynik tego głosowania wynikał z tego, że u biegłym roku mieszkańcy Kurowa w ogóle nie 

protestowali przeciwko tej sytuacji. Radni posiadali informację od dyrektor szkoły Grażyny 

Sikorskiej, że rodzice rozumieją argumentację Gminy, zostali do tego przygotowani  

i poinformowani 2-3 lata temu. Nie było żadnych protestów rok temu, radni chcieliby zrozumieć 

co się stało przez rok, że nagle te środowisko tak oprotestowuje tę konieczność, bo to jest 

konieczność likwidacji tej szkoły. Wyniki arytmetyczne oraz prognoza demograficzna nie 

rokuje, że w tej szkole będzie więcej uczniów. Chcemy się po prostu dowiedzieć co się zmieniło, 

że przez ten rok te środowisko, które w ogóle nie protestowało w tej chwili protestuje z dużą 



 22 

liczebnością. Argumenty Gminy przemawiają za likwidacją, są to argumenty nie do odrzucenia, 

ale chcemy zrozumieć dlaczego rodzice, mieszkańcy znając argumenty takie jak znają radni w 

tym roku je oprotestowują. Skąd nagle taka zmiana ? Radna B. Aksiutin na zakończenie swojej 

wypowiedzi powiedziała, że swojego zdania nie zmieni jeżeli chodzi o zamiar likwidacji tej 

szkoły, bo naprawdę ta szkoła nie może się wybronić – 30 uczniów, po paru uczniów w klasie. 

Nie kwestionuje poziomu dydaktycznego, jest to dobra szkoła, z dobrą kadrą, ze wspaniałą radą 

rodziców, ale integracja rówieśnicza w tak małej grupie nie będzie miała miejsca. Dziecko 

radnej nie uczęszczałoby do tak małej szkoły. W szkole tej jest nauczanie prawie indywidualne, 

obecnie jest szkoła 8 klasowa i dziecko po 8 latach nauki będzie musiało rozpocząć naukę  

w licznych grupach w szkole średniej. Tak samo kwestia dojazdu, na 30 uczniów 14 jest tylko  

z Kurowa, pozostali dojeżdżają z innych miejscowości więc czy dzieci dojadą do Kurowa czy 

Bobolic to nie ma znaczenia. Te wszystkie informacje znają rodzice, nasuwa się pytanie co 

wpłynęło na zmianę stanowiska rodziców, dlaczego rok temu nie było sprzeciwu, było pełne 

zrozumienie, a w tym roku jest tak liczny sprzeciw. Radni tylko tego chcieliby się dowiedzieć  

i to może mieć wpływ na stanowisko radnych. Stanowisko radnej B. Aksiutin jest takie, że 

bardziej przemawiają argumenty Gminy.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej udzielił głosu rodzicom dzieci uczęszczających do szkoły  

w Kurowie, obecnych na sali obrad.  

W imieniu rodziców głos zabrała Izabela Winkowska. 

Powiedziała, że nie może wypowiedzieć się dlaczego rodzice nie protestowali w zeszłym roku 

ponieważ jej dziecko nie uczęszczało do szkoły w Kurowie w tym czasie. W tym czasie 

uczęszczało do przedszkola w Bobolicach, ale po 4 miesiącach dziecko nie chciało chodzić już 

do przedszkola w Bobolicach i zostało przepisane do Kurowa. Zmiana miejsca nauki nie 

dotyczyła dojazdów tylko tego, że dziecko przychodziło codziennie z przedszkola z namalowaną 

kartką i nic poza tym nie robiło w przedszkolu, nie znało wierszyków, piosenek, była grupa 26 

osobowa, dziecko nie potrafiło odnaleźć się kompletnie. Obecnie dziecko pani Winkowskiej 

uczęszczając do szkoły w Kurowie jest szczęśliwe, zna piosenki, bardzo dobrze się rozwija, zna 

wierszyki, bierze udział w różnych przedstawieniach, w ciągu 4 miesięcy było 3 razy w kinie,  

w teatrze. Dzieci w przedszkolu w Bobolicach jadą w ciągu roku szkolnego 1-2 razy 

gdziekolwiek.  

Pani I. Winkowska powiedziała, że jest świadomym rodzicem i rodzice, którzy przybyli na sesję 

także. Dla nich jest to też trudny wybór, ale wiedzą, że ich dzieci w szkole w Kurowie bardzo 

dobrze się rozwijają edukacyjnie, są szczęśliwe, dzieci bardzo dużo umieją, są bardzo dobrzy 

nauczyciele, dzieci chętnie wstają rano do szkoły. W zeszłym roku byli inni rodzice. W błąd 
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wprowadzono także rodziców mówiąc, że kurator podjął decyzję o zamknięciu szkoły. Po prostu 

z góry przesądzono, że rodzice jakby nie mieli możliwości zajęcia jakiegokolwiek stanowiska.  

I. Winkowska dodała, że Wiceburmistrz obraża rodziców mówiąc, że podpisy są sfałszowane, że 

podpisał byle kto. Likwidacja szkoły to tylko kwestia ekonomiczna, tylko to, by stworzyć 

mieszkania socjalne – na to oczywiście będą pieniądze – a na to, że dzieciom dach cieknie nie 

ma, przez 3 lata wszystkie remonty były wstrzymane. Nie dziwi się rodzicom, którzy wypisali 

swoje dziecko ze szkoły w Kurowie ponieważ przez 3 lata było mówiono, że szkoła zostanie 

zamknięta. Dodatkowo zmieniono obręb szkoły, zabrane zostały dzieci z Boboliczek i Gozdu, 

dzieci „wciśnięto” do Bobolic, to wszystko po to, by zmniejszyć liczbę uczniów w Kurowie. 

Pani Winkowska powiedziała, że panią Burmistrz bardzo szanuje, ale są rzeczy, z którymi się nie 

zgadza i w tym momencie wyraża swoją opinię oraz w imieniu rodziców. Dodała, że rodzice nie 

walczyliby o tę szkołę, gdyby uważali, że edukacja w szkole w Kurowie jest zła, że dzieci cofają 

się w rozwoju. Zaapelowała, by nie brać pod uwagę tylko kwestii ekonomicznej, zaprosiła by 

radni przyjechali, zobaczyli i zrozumieli, a jakby to chodziło o dzieci radnych ?  I. Winkowska 

powiedziała, że rodzicom na spotkaniu z panią Burmistrz zrobiło się przykro ponieważ 

powiedziane zostało, że rodzice są samolubni, że nie posyłają swoich dzieci do szkoły  

w Bobolicach, że są leniwi, bo nie chce się im wstawać rano, by zaprowadzić dziecko na 

autobus. To wszystko jest nieprawdą ponieważ rodzice zaprowadzają codziennie swoje dzieci do 

szkoły, jeżeli jest potrzeba rodzice ze sobą się zgrywają, współpracują ze sobą nauczyciele. 

Poprosiła, by radni przyjechali, zobaczyli i porozmawiali z rodzicami, bo to rodzice wiedzą co 

jest dobre dla ich dzieci, a nie radni będąc w mieście. Podsumowując powiedziała, że dziękuje za 

możliwość zabrania głosu, ale jednocześnie jest jej bardzo przykro, że zamknięcie szkoły  

w Kurowie to tylko kwestia ekonomiczna. W tym roku rodzice są młodsi niż w poprzednim roku 

dlatego zaczęli protestować. Szkoły w Kłaninie i Drzewianach mają większą liczebność dzieci, 

ale czy mają inne, lepsze doposażenie niż szkoła w Kurowie ? Pani Burmistrz podczas spotkania 

odpowiedziała, że nie. Pani Winkowska stwierdziła, że dzieci z Kłanina i Drzewian ukończą 

szkołę mądre, a z Kurowa niekoniecznie – „wyjdą” głupie ? 

 

Przewodniczący Rady odebrał głos Pani Izabeli Winkowskiej. 

 

Głos zabrał radny Zbigniew Oleksiak powiedział, że sprawa ta jest „kością niezgody”, radni 

zostali wybrani po to, by słuchać mieszkańców, może warto, by zastanowić się i przesunąć 

głosowanie na uchwałą o tydzień lub dwa. Radny powiedział, że na chwilą obecną musiałby 

mieć jasność, radni są podzieleni co do decyzji w sprawie szkoły. Względy ekonomiczne 

wskazują, że trzeba tę szkołę zamknąć, ale tam mieszkają ludzie, uczą się dzieci, pojedźmy, 

zobaczmy i posłuchajmy co maja do powiedzenia mieszkańcy. 



 24 

 

Radna Bożena Aksiutin powiedziała, że jednak potrzebne byłoby te spotkanie, słuchając 

p. Izabeli Winkowskiej padło tyle słów, radna nie wierzy żeby pani Burmistrz używała takich 

sformułowań: „…że rodzice są leniwi, samolubni…”. Jest dużo nieporozumień, trzeba to 

wyjaśnić i porozmawiać. Władze Gminy na pewno nie chcą mieć wrogów w mieszkańcach  

z Kurowa i odwrotnie, dlatego należy spotkać się i wyjaśnić, a nawet jeżeli padło jakieś 

niefortunne słowo to czasami tak się zdarza w emocjach, w luźnych wypowiedziach. Dążmy do 

zrozumienia i zgody, do tego by spokojnie swoje argumenty przedstawić. Pani B. Aksiutin 

powiedziała, że to jest jej takie stanowisko jako radnej i członka Komisji ds. Oświaty….. 

Zwróciła się do I. Winkowskiej mówiąc, że z wielką przykrością odbiera niektóre wypowiedzi  

i opinie mieszkańców. Wyjaśnijmy to, spotkajmy się, porozmawiajmy ze sobą i wymieńmy się 

argumentami.  

 

Wiceburmistrz Grażyna Wiater powiedziała, że chciałaby odnieść się do wypowiedzi pani 

Izabeli Winkowskiej ponieważ w uzasadnieniu do projektu uchwały nie było mowy przede 

wszystkim o ekonomii, nie mówiła tego pani Burmistrz na spotkaniu, ale przede wszystkim 

podnosiła argumentacje dobra ucznia. Ekonomia nie jest najważniejsza, o której mowa była na 

samym końcu, mowa była o innych aspektach ściśle związanych z rozwojem ucznia i jego 

potrzebami. Wiceburmistrz zwróciła się z prośbą by tak przyjąć te uzasadnienie, nie jak 

ekonomiczne.   

 

Pani Izabela Winkowska spytała, że jeżeli w szkole w Kłaninie jest 20 dzieci więcej to szkoły 

nie trzeba zamykać, bo tam rozwój dzieci jest bardzo dobry ? Nadal podtrzymuje, że jest to 

kwestia ekonomiczna, a także by powstały lokale socjalne.  

 

Wiceburmistrz powiedziała, że pani I. Winkowska bardzo uogólnia, ilość dzieci nie świadczy  

o poziomie, to nie ma żadnego odniesienia i porównania.   

 

O głos poprosił Sekretarz Krzysztof Dziadul. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wyjątkowo udziela głosu panu Sekretarzowi.  

Na co Sekretarz Krzysztof Dziadul powiedział, że jako Sekretarz nie zabiera głosu „wyjątkowo” 

bo to rodzice „wyjątkowo” zabrali głos i zgodnie ze statutem głos doradczy może zabrać 

Sekretarz.   

Przewodniczący Rady powiedział, że zdaje mu się iż przed głosowaniem nad uchwałami tylko 

radni mogą zabrać głos.  
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Sekretarz Krzysztof Dziadul powiedział, że tak nie jest. Następnie dodał, że  nie do końca chyba 

są znane procedury dotyczące zamknięcia placówki. Zgodnie z ustawą o systemie oświaty są 

jakby dwa etapy – I uchwała inicjatywna po takiej ewentualnie uchwale są wymagane opinie 

związków zawodowych, które nie są wiążące i opinia kuratora. Jeśli kurator pozytywnie 

zaopiniuje tę uchwałę inicjatywną to wtedy dopiero jest projekt uchwały o zamknięciu placówki. 

Jeśli opinia jest negatywna to przedstawiany jest projekt uchwały o zamknięciu. Obecny projekt 

uchwały niczego nie przesądza, jeśli zostanie uchwalona i podjęta nic nie stoi na przeszkodzie, 

żeby cała Rada spotkała się z mieszkańcami Kurowa i przedyskutowała temat. Choć z góry 

wiadomo, że opinia rodziców będzie negatywna. Może warto poczekać na opinie kuratora pod 

kątem większej wiedzy pedagogicznej.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Ireneusz Bednarczyk zapytał, że jeżeli dzisiejsza uchwała 

intencyjna nie zostanie podjęta to czy coś się zmieni, do kiedy mam czas na podjęcie tej 

uchwały, czy do końca lutego 2018 roku ? 

Wiceburmistrz odpowiedziała mówiąc, że kurator nie rozpocznie procedury badania całej 

sprawy bez uchwały intencyjnej, jest zapis, że uchwała musi zostać podjęta do końca lutego br.  

 

Radny Michał Andrzejak powiedział, że na sesjach była mowa o tym, że mieszkańcy  

i nauczyciele są za likwidacją szkoły w Kurowie.  

Przy okazji zawnioskował, by na sesjach obecna była pani radca prawny, będzie to korzystniej 

dla obrad.    

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji 

Szkoły Podstawowej w Kurowie, gm. Bobolice.  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Kurowie, gm. Bobolice został odrzucony większością głosów, tj.: 

5 radnych głosowało „za”, 

6 radnych głosowało „przeciw”, 

3 radnych „wstrzymało się” od głosu. 

 

4) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/297/17 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia  

28 grudnia 2017 roku w sprawie ustalenia wysokości dopłaty do ceny 1m3 usług zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków z terenu gminy Bobolice.   
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Wiceburmistrz w imieniu pani Burmistrz dopowiedziała, że „jest mi niezmiernie przykro, że tak 

ważny temat został wstrzymany. Pani Burmistrz myślała, że może liczyć na zrozumienie Rady. 

W ten sposób odebrano też możliwość kuratorowi prawo wypowiedzenia się w formie opinii tak 

ważnej i istotnej sprawy”.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Grażyna Wiater Wiceburmistrz.  

 Na podstawie przepisów ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym zaopatrzeniu  

w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (j.t.Dz.U.2017.328), przedsiębiorstwo Regionalne 

Wodociągi i Kanalizacja Spółka z o.o. w Białogardzie dnia 20 października 2017 r. złożyło 

wniosek o zatwierdzenie taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków, wraz ze szczegółową kalkulacją cen i stawek. Wniosek dotyczy taryfy 

na okres od dnia 1 stycznia 2018 r. do dnia 31 grudnia 2018 r.  

na terenie gminy Bobolice. 

 Z uwagi na trwające zmiany wprowadzone ustawą z dnia 27 października 2017 r.  

o zmianie ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków oraz 

niektórych innych ustaw, oraz biorąc pod uwagę złożony przez gminę wyżej wskazany wniosek 

do nowego regulatora, tj. Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie o weryfikację 

taryf, Spółka RWiK utrzymała obowiązującą w 2017 roku taryfę, która będzie obowiązywała do 

dnia 31 maja 2018 r., dlatego też należało podjąć uchwałę zmieniającą. 

Okres dopłat do 1 m3 zaopatrzenia w wodę i odprowadzenia 1 m3 ścieków w porównaniu do lat 

ubiegłych został zaplanowany do dnia 31 maja 2018 r. Zgodnie z nowelizacją przedmiotowej 

ustawy Gmina nie będzie już zatwierdzać taryf za wodę i ścieki. Właściwym organem 

regulującym taryfy za wodę i ścieki będzie Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie 

według nowych procedur.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXIII/288/18 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”     

 

5) w sprawie planów pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Bobolicach na rok 2018.   

 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej przedstawiła Pani Bożena Aksiutin Przewodnicząca Komisji 

Rewizyjnej.  
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Plan pracy Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju przedstawił Pan Zdzisław 

Strzelczak Przewodniczący Komisji. 

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji przedstawiła plan pracy Komisji ds. Oświaty, Kultury 

i Sportu.  

 

Przewodniczący Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Pan Franciszek 

Łobocki przedstawił plan pracy Komisji. 

 

Pani Justyna Terlecka Przewodnicząca komisji ds. Zdrowia, Opieki Społecznej, Bezrobocia  

i Porządku Publicznego przedstawiła plan pracy komisji na 2018 rok.  

 

Uchwała Nr XXXIII/289/18 została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”,    

 

6) w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Zachodniopomorskiemu na 

realizację zadania: „Budowa chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 171, ulica 

Mickiewicza w Bobolicach”.   

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił  Pan Lech Wonicki podinspektor ds. budownictwa.   

Mając na uwadze stan infrastruktury drogowej na terenie naszej gminy oraz braki                           

w infrastrukturze towarzyszącej – Gmina musi w miarę swoich możliwości ekonomicznych  

stwarza warunki do poprawy bezpieczeństwa wszystkich uczestników ruchu drogowego.  

W związku z powyższym przygotowanie przez Gminę dokumentacji technicznej budowy 

chodnika na realizację przedmiotowego zadania jest jak najbardziej zasadne. Podjęte działania 

mają na celu nie tylko podniesienie jakości infrastruktury drogowej na terenie Gminy Bobolice 

ale przede wszystkim przyczynić się do poprawy bezpieczeństwa ruchu drogowego.  

Dlatego należy podjąć stosowne działania w tym zakresie.  

 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

Uchwała Nr XXXIII/290/18 została podjęta 13 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym 

się”.    
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Ad. 6. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1.   Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – zwróciła uwagę na problem, który znajduje 

się na ulicy Szkolnej, blok 1 i 2 z parkującymi tam samochodami. Należałoby zastanowić 

się czy nie należałoby wprowadzić zakazu parkowania na tej ulicy. Ulica ta jest bardzo 

wąska, którą przejeżdżają autobusy wożące dzieci do szkoły. Samochody stojące na 

poboczu i chodniku blokują przejazd, nie ma możliwości minięcia się z autobusem,  

a rodzice także dowożą swoje dzieci własnymi pojazdami. Rodzicom doskonale jest znany 

ten temat.   

 Wiceburmistrz powiedziała, że jest to temat, który będzie stanowił jeszcze problem przez 

rok czasu. Wiadomym jest, że szkoła z ul. Szkolnej zostanie w całości przeniesiona na  

ul. Głowackiego więc realizowane będą inwestycje w zakresie przedszkola i żłobka. Pod 

tym kątem będziemy realizować możliwość parkowania i wtedy kompleksowo tym tematem 

na pewno się zajmiemy.  

 Sekretarz Krzysztof Dziadul dodał, że temat parkingu na ul. Szkolnej jest znany  

i wprowadzając zakaz postoju byłby to problem dla mieszkańców, którzy tam mieszkają  

i nie mają gdzie w ogóle parkować pojazdów, nie posiadają garaży.  Wprowadzając zakaz 

możemy spodziewać się niezadowolenia mieszkańców.  

 

 2.  Pani Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany  – powiedziała, że w imieniu Tomasza 

Lisowskiego Prezesa Stowarzyszenia Powiatowego Forum Sołtysów informuje, iż 10 marca 

2018 roku w gminie Mielno odbędzie się III Powiatowy Dzień Sołtysa. Natomiast 11 marca 

2018 roku w Polanowie odbędą się Mistrzostwa Piłki Halowej. Zaproszenia dla sołtysów  

i gości zaproszonych zostaną wystosowane na początku lutego br.   

   

Ad.7.Trybuna obywatelska 

Głos w trybunie obywatelskiej głos zabrali: 

1. Pan Jerzy Harłacz Przewodniczący Zarządu Inspektoratu Towarzystwa Ochrony Zwierząt 

„Animals” w Białogardzie – powiedział, że dzisiejsza obecność na sesji spowodowana jest 

hejtem wobec Urzędu Gminy Bobolice, niezrozumiała sytuacja jest osób, które zajmują się 

prowadzeniem schronisk, to bardziej determinacja, by upokorzyć schronisko i urzędników 

którzy podejmują decyzje. Kilka lat temu kiedy Gmina Bobolice współpracowała ze 

schroniskiem pana Harłacza i kiedy Gmina wybrała sobie kolejnego innego oferenta 

schronisko w Kołobrzegu to ze strony p. Harłacza nie było aluzji, ataków personalnych 

wobec urzędników czy burmistrza i nigdy tego nie będzie robił. Gminy mają prawo wyboru 

natomiast schronisko zgadza się, albo nie zgadza się na warunki, które proponuje Gmina. 
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Nie mniej jednak p. Harłacz powiedział, że musi jednak zabrać głos jeżeli chodzi  

o schronisko w Kołobrzegu. Hejt wobec osoby p. Harłacza trwa kilka lat. Ostatnia decyzja, 

która była decyzją o zamknięciu schroniska w Białogardzie nie była podyktowana złym 

stanem zwierząt, a jedynie decyzją administracyjną, brakiem odwołania się od tej decyzji 

było to, że dalszym tokiem sprawa trafia do Sądu, a Sąd nie rozstrzyga o tym czy schronisko 

jest dobrze prowadzone czy nie. Sąd rozstrzyga tylko i wyłącznie kwestie braku odwołania 

od decyzji wojewódzkiego lekarza weterynarii. Sama decyzja była wydana z naruszeniem 

prawa, rozporządzenie Ministra Rolnictwa, które mówi i wyraźnie definiuje co znajduje się  

w schronisku. Schronisko w Białogardzie dalej funkcjonuje, jest zarejestrowane.  

W dalszej wypowiedzi Jerzy Harłacz odniósł się do pani Jakubczak ze schroniska  

w Kołobrzegu, dodał, że panią Wiceburmistrz przeprasza za głupotę innych. Obroną pani 

Jakubczak było to, by nie wydawać psów gm. Bobolice ponieważ wyjdą na jaw sprawy 

niewłaściwego zarządzania schroniskiem w Kołobrzegu i podejmowania nieodpowiednich 

działań w środowisku. Miło przypisywać błędy tylko i wyłącznie w kategoriach 

odpowiedzialności za zwierzęta w schronisku i czynności, które należy wykonać. Nie można 

mi przypisywać, niezawinionych przez schronisko sytuacji w przypadku, w którym 

zwierzęta trafiają do schroniska wygłodzone, wyniszczone. Filmiki i zdjęcia, które krążą to 

jest prawdą, takie psy były, ale prawda obiektywna jest taka, że trzeba zapoznać się  

z historią psa. Osoby, które chcą uderzyć w osobę p. Harłacza tworzą nową historię do tych 

zwierząt i tak się zaczyna dalszy ciąg hejtu. Jerzy Harłacz za niedopuszczalne uważa takie 

działania organizacji pozarządowych, które nie znają sytuacji, nie zapoznają się ze stroną  

i historią schroniska tylko atakują. Pan Harłacz zaapelował do mieszkańców, by dyskusje na 

forach internetowych były wyważone, a nie hejtowanie. Jeśli ktokolwiek ma pytania  

p. Harłacz jest do dyspozycji, może się spotkać w szkole na prelekcjach, pogawędkach,  

z mieszkańcami, którzy mają jakieś uwagi, ale to wszystko trzeba postarać się 

merytorycznie rozwiązać, a nie hejtować bo jest to krzywdzące. Gminy, które współpracują 

ze schroniskiem w Białogardzie kontrolują te schronisko i opinie są dobre. Natomiast ktoś 

kto nie zna tych sytuacji, historii choroby tych zwierząt zawsze będzie tworzył nową historię 

po to, by w aspekcie ataku stworzyć taką, a nie inną atmosferę w stosunku do schroniska. 

Dopuszcza się utratę psów w schroniskach do 25%. Budżet schroniska wypracowywany jest 

przez cały rok, nie jest w styczniu, schroniska miejskie są o tyle w dobrej kondycji, że 

stosowne gminy, które posiadają te schroniska mają budżet określony.  

Wszystkie gminy, które współpracują ze schroniskiem w Białogardzie bez żadnych 

świadczeń płatniczych dokonują kontroli dobrostanu zwierząt. Łatwo jest atakować, ale to 

jest krzywdzące, schronisko w Białogardzie w roku 2016 miało 98 kontroli weterynaryjnych 

i żaden z protokołów kontroli był dla p. Harłacza niekorzystny. Sprawdzany był zakup 
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karmy, przychód, rozchód tygodniowy, miesięczny i roczny. Burmistrz Miasta Białogard 

Krzysztof Bagiński spowodował taką sytuację, że wysłał do wszystkich gmin informacje, że 

schronisko jest zamknięte i prosił, by nie przekazywać psów. Jak nie przekazywano psów 

automatycznie płynność finansowa schroniska została całkowicie zachwiana. Wówczas 

Jerzy Harłacz prosił o karmę ludzi dobrej woli i za to atakuje się, że do zwierząt ma się 

empatię ? Zanim to się wszystko odkręciło trwało 2 miesiące. Do schroniska nie przychodzą 

piękne, młode, rasowe psy, są to psy często po przejściach dramatycznych, chore, 

wyrzucane, bite, niechciane. To nie jest tak, że gmina jest odpowiedzialna za te psy, bo to 

nie gmina wyrzuca te psy, ale nieodpowiedzialni ludzie. Pan Harłacz zwrócił się, by nie 

wierzyć tym hejtom tylko zajrzeć na stronę schroniska Animals  

w Białogardzie. Dodał, że nie będzie odnosił się personalnie i atakował tych osób, które 

atakują p. Harłacza na forach internetowych po prostu na to jest brak czasu. Zaapelował  

o rozwagę w tym wszystkim, zaprosił radnych do schroniska, bo to będzie najlepszym 

miernikiem wyrażenia swojego stanowiska na przyszłość w różnych rozmowach.  

Pan Jerzy Harłacz poprosił, by pani Wiceburmistrz sytuację z panią Jakubczak załatwić 

postępowaniem sądowym za te obrazy i wyjaśnić sprawę psów, sam osobiście ze swojej 

strony załatwi tę sprawę przez Sąd.   

Poprosił o merytoryczną dyskusję, jest do dyspozycji na jakiekolwiek zapytania, zaprosił do 

schroniska i dodał, że Gmina ma obowiązek kontrolować dobrostan zwierząt w schronisku. 

Gmina Bobolice przed podpisaniem umowy była już dwukrotnie w schronisku  

w Białogardzie.   

 

Sekretarz Krzysztof Dziadul zapytał ile gmin ze schroniskiem „Animals” ma podpisaną 

umowę ? 

Pan Jerzy Harłacz powiedział, że w ubiegłym roku było to 16 gmin, a obecny rok dopiero 

się zaczyna i gminy dopiero podpisują umowy ponieważ niektóre gminy mają umowy na 2,3 

lata, a niektóre rokrocznie podpisują umowy. Schronisko jest zarejestrowane i będzie 

funkcjonowało.  

 

Więcej pytań nie zadano.  

 

Podsumowując pan Harłacz podziękował za zaproszenie i wysłuchanie, dodał, by nie 

hejtować, na stronie internetowej podany jest bezpośredni numer telefonu jeśli będą 

wątpliwości prosił, by dzwonić, jest do dyspozycji.  
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2. Pani Izabela Winkowska mieszkanka miejscowości Kurowo – podziękowała radnym za 

to, że wysłuchali tego co miała do powiedzenia na sesji, przeprosiła jeśli kogoś obraziła. 

Powiedziała, że rodzice udowodnią, że mają rację co do szkoły w Kurowie, zaprosiła do 

spotkania w dogodnym terminie, przygotują się merytorycznie. Dodała, że radni są dla 

mieszkańców, mieszkańcy dla radnych, chodzi o wspieranie się nie o obrażanie. Stwierdziła, 

że ma szacunek do pani Burmistrz i wierzy, że zostanie to wszystko dobrze załatwione.  

I. Winkowska powiedziała, że pan Przewodniczący jest z terenu Kurowa, jest za 

mieszkańcami ponieważ jest to też jego elektorat. Porosiła, by godzina spotkania była 

popołudniowa bo mieszkańcy też pracują.      

 

Ad. 8. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

1. Radna Zofia Kęcel – całe zamieszanie związane ze szkołą w Kurowie miało taki cel, by 

spotkać się z mieszkańcami w Kurowie w takim terminie, który nie będzie kolidował  

w czymkolwiek. Pani radna dodała, że dopiero na posiedzeniu komisji dowiedziała się, że 

uchwała ma zostać poddana pod obrady, było za mało czasu, komisji nic nie mogła zrobić. 

Stwierdziła, że nikt nie będzie obrażał się na zaistniałą sytuację i uważa, że radni winni są to 

mieszkańcom Kurowa. Jakie są fakty wiedzą wszyscy, ja jako doświadczony nauczyciel 

potrafię ocenić jaka jest sytuacja szkoły w Kurowie, ale w związku z pismem pani Grażyny 

Sikorskiej i listem mieszkańców po prostu radni są winni im to spotkanie. Radna poprosiła 

Przewodniczącego Marka Golasa, by spotkanie odbyło się jak najszybciej, by nie zmieniło 

to faktu i byśmy zmieścili się w terminie do końca lutego.  

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że tak dokładnie zostanie to zrobione.  

 

2. Radna Bożena Aksiutin – powiedziała, że ma świadomość tego, że do dnia 

wczorajszego był termin składania uwag do założeń budżetu obywatelskiego, ale sprawa 

dotyczy zapisu weryfikacji głosujących na podstawie IP komputera. Pani radna zapytała czy 

to będzie do sprawdzenia bo przecież np. w jednym domu jest jeden komputer i który ma 

jeden adres IP, czy później nie będzie zarzutu, że kilka głosów oddanych z tego samego 

komputera ? Obawy radnej dotyczą tego, że to nie będzie dobry sposób weryfikacji głosów, 

zapis do przemyślenia.  

Sekretarz Krzysztof Dziadul powiedział, że wszyscy wiedzą dlaczego został wprowadzony 

taki zapis, sprawa dotyczy ubiegłorocznego budżetu obywatelskiego gdzie były zbierane 

przez poszczególne osoby podpisy, pesele, dzieci stały pod „Biedronką” i zbierały dane co 

jest niedopuszczalne. To nie jest idea budżetu obywatelskiego w związku z czym został 

wprowadzony taki zapis, dodał, że jeśli z jednego IP będzie 5 głosów to nie zdyskwalifikuje 
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tych głosów natomiast nie będą tolerowane kwestie zbierania peseli, chodzenia po domach  

i głosowania za kogoś. Wchodzi system RODO, a to grozi karą 100 tys. zł za przetwarzanie 

danych bez pozwolenia.  

Radny Ireneusz Bednarczyk dodał, że jego środowisko sołeckie starzeje się, dużo osób nie 

ma komputera, kiedy cokolwiek jest robione (głosowanie) to sołtys bierze laptop i idzie na 

wioskę do mieszkańców, by zagłosować i co wtedy ? Nawet jak mieszkańcy przyjdą na 

świetlicę zgłosować to też będzie ten sam numer IP komputera.  

Sekretarz dodał, że jest również możliwość zagłosowania w kawiarence internetowej  

w bibliotece czy zwrócić się do pracowników urzędu. Nie mówmy za mieszkańców, że nie 

potrafią zagłosować, w domach posiadają  komputery, smart fony z Internetem i oddanie 

głosu dla części obywateli na budżet obywatelski nie sprawi kłopotu.  

Przewodniczący Rady dodał, że głosowanie papierowe było najlepsze, rozdane były druczki, 

dostępne np. w sklepie we wsi i każdy mógł wypełnić i wrzucić osobiście do znajdującej się 

tam urny.  

 

Ad. 9. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokół sporządziła: Ewelina Szymańska  


